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Lehetőségeinket pótoljuk meg 
még több emberséggel 

Az elmúlt két napban Sze- vezetének titkára és Thököly nek, s amikor mint a Haza-
ged egészségügyi dolgozóinak József, az SZTK szegedi al- fias Népfront képviselő-je-
csoportjai is választási gyű- központjának ügyvezető igaz- löltje állok Önök előtt, úgy 
léseken vettek részt. Kedden gatója fogadta. érzem, hogy ez a jelölés nem 
az I. számú Közkórházban Dr. Szilágyi Tibor köszön, egy személynek szól, hanem 
találkoztak az egészségügyi tötte a megjelenteket, majd 
dolgozók dr. Petri Gábor Siklós János mondott köz-
egyetemi tanárral, az X. szá- vetlen hangú beszédet. Töb-
mú Sebészeti Klinika igaz- bek között arra hívta fel a 
gatójával. Csongrád megye figyelmet, hogy olyan helyen, 
országgyűlésiképviselő-jelölt- olyan posztokon dolgozó em-
jével. Tegnap, szerdán a sze- b e r e k v a n / i a k e g y ü t t a Syú- Ez a megbecsülés abban jut 
gedi rendelőintézetben tar- l e s e n , akik kifejezésre, hogy a hatal-
tott gyűlésen találkoztak nagyon sokat tehetnek az „ion levő munkásosztály 
ugyancsak dr. Petri Gábor- emberekert, eletekert, egye- r é s z t enged a többi társa-
rai az intézet orvosai, asz- nt sorsokert. dalmi osztálynak és réteg-
szisztensei, hivatali dolgozói Munkajukat, áldozatos teve- n e k is a vezetésből, számít 
és a szegedi körzeti orvosok. k e , n y s ? g u k e t l g a z erejükre és készségükre -
Eliött az orvosok egész- g e l v é g z i k ' m i n d l g J ° b b es mondotta. 
cajuiL d/. ui vusuit , e g e s / . v a - i o t a -

— Tudom, hogy a társada-

annak a munkának a meg-
becsülése, amit az orvosok, 
az egészségügyi dolgozók 
összessége végez ezért a 
társadalomén. 

Perjési László (a kép Jobboldalán) 
( L l e b m a n n felvételei) 

kendergyári dolgosókkal beszélget 

Épp hogy csak vége lett a 
munkának. A dolgozók le-
mosakodtak és átöltöztek. 
Egyik-másikuk még kevéske 
kócot is hozott a kabátján, 
amint a munkateremből a 
klubszobába sietett. Lehet-
tek vagy negyvenen-ötvenen. 
Senkit sem küldtek, senkit 
sem agitáltak — aki akart, 
akinek volt kérdése, jö t t 
S' hogy volt miről beszélget-
ni, azt már az előre eljutta-
tott kérdések is igazolták. 

Perjési László elvtárs, a 
városi pártbizottság első tit-
kára látogatott el a Szegedi 
Kenderfonógyárba tegnap 
délután, hogy munkásokkal 
beszélgessen, problémáikról 
és véleményükről érdeklőd-
jön. A hangulat nem volt hi-
vatalos korántsem. Fesztele-
nül, formaságok nélkül in-
dult a beszélgetés, valahogy 
így: 

—* Nagyon sok 
gyűlést tartot-
tunk és beszé-
det mondtunk 
az elmúlt he-

tekben. Kifejtettük a párt 
politikáját, a választás je-
lentőségét, ismertettük ered-
ményeinket és meghánytuk-
vetettük gondjainkat. De ed-
dig leginkább a pártmunká-
sok, a népfront aktivistái és 
a jelöltek beszéltek. Átadjuk 
a s z ó t . . . Mondjanak most 
véleményt a munkások a po-
litika, a közélet dolgairól és 
problémáiról — így kezdte 
Perjési László elvtárs, s n e m 
Igeilett sokáig várni a kér-
désekre. 

— Halljunk valamit a la-
kásépítésről, annak eredmé-
n y e i r ő l és g o n d j a i r ó l ! —kér-
ték többen is. 

— Válaszolni könnyebb, 
mint lakást adni — hangzik 
Perjési László válasza. — 
Ügy beszélhetünk erről a té-
máról. mint eredményről és 
gondról. Mert eredmény, 
hogy az utóbbi négy eszten-
dőben 2864 lakást építettünk 
Szegeden, de mindannyiunk-
nak fáj , hogy több ezer jo-
gos kérésre ma sem tudunk 
még lakáskulcsot adni. Ez a 
város sokáig nem kapta meg 
azt a támogatást, amit meg-
érdemelt volna, hiszen 
1953-ig mindössze 60 lakást 
emeltek itt, b csak 1955-ben 
jutottunk túl a százon. De 
most már kezdünk egyenes-
be jutni. Az idei terv 388 
lakás építését tartalmazza, 
jövőre kerek ötszázat, 1965-
r e pedig 672 lakás felépítését 
iktattuk programba. A har-
madik ötéves terv lenne a 
még nagyobb méretű építke-
zések ideje, ebben több mint 
9 ezer lakást szeretnénk adni 
a városnak, hogy nagyjából 
megoldjuk a halaszthatatlan 

problémákat. Ezek még nem lősségre azokat, akik elmu-
jóváhagyott tervek, de ko- la&ztják a járdák takarítá-

sát! 
— Fordítsanak moly biztatást, komoly prog-

ramot jelentenék. 

Vazorka Ede 
festő nem hagy-
ja ennyiben a 
témát. 

— Beszélhe-
tünk közben a már felépült 
lakásokról is — kezdi mon-

Csatázni. 
verekedni 
k e l l . . . 

nagyobb 
gondot az illetékesek a pi-
aci ellenőrzésre! 

— Szorgalmazzuk, hogy a 
termelőszövetkezetek több és 
olcsóbb árut hozzanak a pi-
acra! 

— Szegeden is jó lenne 
életre hívni olyan lakásszö-

dandójá t — Elnézem, mi- vetkezetet, amelyben fiata-
lyen sok hiba van az épít- lok szövetkeznének.. . 
kezéseken. Sebtiben fölkent — Bővítsék a kisipari szö-
vakolás, hanyagul lerakott vetkezetek szolgáltató tevé-
parkett, aminek kijavítása- kenységét, hozzanak létre 
ért később nagyon sokat olyasféle szövetkezetet, mint 
kell bosszankodniuk a la- a budapesti Tempó! 
koknak és sok pénzt ki kell Perjési László válaszaiból 
fizetni az államnak. Ezért kitűnik, hogy sok kérdésben 
a selejtért senki sem fele- n y i t o t t kapukat döngetnek, s 

ségügyi dolgozók gyűlésé- jobb feltételek között, 
re Siklós János, az MSZMP f | y r S Y f r 2 S é g e 8 e b b P ° U Ü k a i lombiztosítás 
Csongrád megyei bizottságán 

munkásainak 

nak titkára. Szögi István, a 
szegedi városi pártbizottság 
osztályvezetője is. A vendé-
geket dr. Berkes Pál, a vá-
rosi tanács egészségügyi 
osztályának vezetője. dr. 

" S és maguk is erő- a 

sitik rendszerünk mély hu- jai, hiszen nálunk olyan szé-
manizmusát. tudják, hogy Jf* k ö ™ 0 Z 
m ü v e n h > t ó i n . » hogy a legfejlettebb nyugati 

országok sem adhatnak sza-milyen hatalmas áldozato-
kat hozott cs hoz a mun- . . , . 
kásái) am a közegészségügy n l o t hasonlórol. De ebben nu, s s S,T orvosok, nagyon szép qr, tisz-

Gergely Győző, a rendelőin- ^ X ' j f t f hozzájárulnak tességes 6 z e r e p e t töltüflk ^ 
tézet igazgató-főorvosa, dr. ahhoz. Saját szemükkel lát- ~~ 
Salgó Gábor főorvos, a ren- hatják országunk mélyreható 
délőintézet MSZMP alapszer- változásait, s ezeknek a vál-

Ilogy még eredményesebb 
legyen a munkánk, a ren-
delkezésre álló eszközöket 

lős? Szigorúbb ellenőrzésre, 
nagyobb munkafegyelemre 
lenne szükség, s nem árta-
na, hogyha a hivatalos tes-
tületek végre komolyan 
megvizsgálnák már ezeknek 
a hibáknak az okait! 

Mindenki egyetértően bó-
logat. Perjési László is meg-
erősíti ezt az észrevételt 

— Sokat kell még csatáz-
ni, vitatkozni, verekedni és 
magyarázni, hogy ezeket a 
szervezetlenségből, kapko-
dásból és emberi könnyel-
műségből eredő hibákat ki-
küszöböljük. De egyre na-
gyobb gondot fordítunk erre, 
s biztosan meglesz annak a 
foganatja. Hadd apelláljunk 
azonban minden más mellett 
arra is, hogy ez nagyrészt 
múlik az építőmunkások ön-
tudatán. 

— Ée a gázpalackok? 
— Igen, a gázpalack. . . 

Ez is szűk cipő. Háromezer-
háromszáz palackot használ-
nak most a szegedi háztar-
tásokban, és legalább másfél 
ezer kellene még, hogy min-
denhová adjunk, ahová kell. 
Idén talán hatszázat kap a 
város összesen, a két fél év-
ben. Szám szerint sok ez, az 
igényekhez képest kevés. 
Mit tegyünk? A legigazságo-
sabban asszuk el ezt a hat-
százat, a gyermekes csalá-
doknak, a legjobban rászo-
rulóknak. 

Valóságos kis 
vita, diskurzus 
alakul ki. Szó-
ba kerül itt 

minden, rapszodikusan csa-
pong a gondolat: a kínai— 
indiai határvitától a hóelta-
karításig. S a szenvedély 
olyankor magasabb, amikora 
magunk háza tójáról van 
szó. 

Varga Mihályné, Bosnyá-
kovics Dezső, Agócsi Béla, 
ördög Andrásné. Pópity Má-
ria, Király József kér szót, 6 
van olyan is, aki két szusz-
ra fejti ki mondanivalóját 

— Szigorúan vonják fele-

ez csak fokozza a beszélge-
tés résztvevőinek bizodalmát. 
Az a két óra pedig, amit itt 
eltöltöttek, arról győzi meg 
őket. hogy törődnek gond-
jaikkal. 

Sz. S. L 
Dr. 
val 

P e t r i Gábo r képvise lő je lö l t (a k é p j o b b szélén) beszélget a t e g n a p es t i gyűlés a t k á i m é -
a r ende lő in t éze tben (balról j o b b r a ) dr Be rkes PáUal, S ik lós J á n o s s a l és Thökö ly Józse f fe l 

cserére, beszélgetésre. 

DIÁKOK KŐZÖTT 
Tegnap délután a Szegedi tók nagy többsége kollégiu-

Tanárképző Főiskola nagy- mokban, diákotthonokban la-
termében gyűlést tartott az kik. 
intézet párt- és KISZ-szer- Ezután válaszolt a főisko-
vezete. A főiskola hallgatói- lások kérdéseire. A nagy tet-
nak többsége az első szava- széssel fogadott beszámoló 
zók közé tartozik és ilyen- után arra kérték a hallgatók 
kor — az első szavazás előtt Biczó Györgyöt, hogy gyak-
— igen sok érdekes kérdés rabban látogasson el hozzá-
foglalkoztatja a fiatalokat. j u k n y e n tartalmas eszme-
Olyan fogalmakkal ismer-
kednek, mint választás, ta-
nácstag, országgyűlési képvi-
selő. A fogalmak tisztázására 
és néhány kérdésük megvá-
laszolására kérték meg Biczó 
Györgyöt, a városi párt-vég-
rehajtóbizottság tagját, a vá-
rosi tanács végrehajtó bizott-
ságánál; elnökét, aki tegnap 
a főiskolán első választókkal 
találkozott. 

A nagyteremben érdeklő-
dők százai ültek, s nagy fi-
gyelemmel hallgatták Biczó 
György közvetlen hangú, tar-
talmas beszámolóját. Beve-
zetőjében az elnök a közel-
gő választások jelentőségéről 
szólt, majd a régi és a je-
lenlegi választások közötti 
nagy különbségre mutatott 
rá. 

Biczó György foglalkozott 
a főiskolások, egyetemi hall-
gatók problémáival is. Nagy 
érdeklődés és figyelem kísér-
te a Szegedi Ferenc József 
Tudományegyetem 1933— 
1934-es évkönyvéből idézett 
részleteket. Az elnök össze-
hasonlításképpen felolvasta 
az akkori rektor tanévnyitó 
beszédéből azt a részt, mely-
ben arra intette az egyete-
mistákat, tanuljanak jó kedv-
vel és ne gondoljanak a re-
ménytelen jövőre, arra, hogv 
az egyetem elvégzése után 
diplomával a kezükben az 
utcára kerülnek. 

Biczó, György elmondta, 
hogy most a főiskola 714 
hallgatója évenként 2 millió 
400 ezer forintot kap az ál-
lamtól ösztöndíjként és egyéb 
diákjóléti alapra. A hallga-

tózásoknak szorgalmas mun- pótoljuk meg még több 
kásái. emberséggel. 

A gyűlésen felszólalt dr. így találjuk meg a munka 
Petri Gábor is. igazi örömét, a segítés örö-

— Tizenhét év óta élek mét. H a fejlődésünk eddigi 
Szegeden és a politikában tempóját és főként a békét 
sohasem voltam járatos. Egy í e n n tudjuk tartani, szép, fe-
dologról azonban meggyőződ- lelősségteljes és dolgos élet 
tem: eenlösem függetlenít- v á r reánk — mondotta be-
heti. szigetelheti el magát a fejezésül dr. Petri Gábor, 
politikától, a közélettől. A gyűlés résztvevői nagy 

A becsülettel végzett mun- tapssal fogadták mind a be-
ka maga is politika, a jó, szédet, mind az első szegedi 
a szép igenlése, orvos képviselőjelölt felszó-

s a dologtalanság, a munká- lalását. Felszólalt még dr. 
ban való könnyelműség is Horpácsy Géza körzeti orvos 
politikai magatartás. A mun- is, majd dr. Szilágyi Tibor 
ka becsületet ad az ember- mondott zárszót 

Felújítják a Kossuth Lajos sugárutat 
A nemzetközi országút más helyen fut majd be Szegedre 

Ismeretes, hogy Szegeden utat a szegedi Fehértótól el- város között a következő öt-
vezet keresztül az E 5-ös ágaztatva, körülbelül hat ki- éves terv végére — vagy még 

melyet lométeres szakaszon a Csöng- korábban is — háromezer, 
is rádi sugárútra vezetik be. illetve tizenhárom ezer 

A héten mintegy harminc d 3 a b b l a k ó ^ P " 1 - közpon-
érdekeit szerv képviselője t l l a g szervezett, de magan 

számú főútvonal, 
nemzetközi országútnak 
neveznek. Tulajdonképpen 
ez köti össze Európa több 
országát — innen az E-jel-
zés — Calais-től Isztan bú-
iig. 

Hosszú évek óta okozott Helyszínen 
problémákat ennek az út- területet, 
vonalnak a rendezése. Köz-
ben elkészült Szeged álta-
lános rendezésének első 
ütemterve, s megrendelték a 
befejező második reszt is. 

A városfejlesztés előirány-
zatai is sürgették a nem 

erőből épülő emeletes sor- és 
ikerházakba. Így 

a teriilet lélekszáma bu-
szonötezerre emelkedik. 

Ennyi lakosa jelenleg pél-
dául Veszprémnek, Pápá-
nak. vagy Nagykőrösnek 
Van. E sok ember ugyan-
csak a Kossuth Lajos sugár-

Ezt több eldöntött városfej- úton közlekedik majd a vá-
lesztési terv és körülmény rosba. 
tette indokolttá. A jelenlegi, E három alapos érv kész-

a városi tanácsházán meg-
vitatta a négy alternatívát. 

megvizsgálta a 
egységesen az 

utóbbi, 
a Csongrádi sugárúti be-
ágaztatás mellett foglalt 
állást. 

zetközi országút probléma- Izabella-hídon átvezető és a tette az érdekelt szerveket, 
jának megoldását. Kossuth Lajos sugárúton— hogy a Kossuth Lajos su-

A Közlekedés- és Postaügyi Nagykörúton haladó nemzet- gárutat tehermentesítsék, s 
l ía i j íant i rani lh/v . a - — - . - . . . , 1 . ^ . : r. közi főútvonalhoz három or- a nemzetközi országút Csong-
szágos. nagyforgalmú út rádi sugárútra történő beve-
csatlakozik. zetését javasolják. 

A Kossuth Lajos sugárút Ebben az évben a KPM 
máris túlterhelt. végleges döntést hoz, s az 

Ezenkívül a későbbi évek út 1966-ra készül el. 
néev elgondolás szerénél f * 4 * , újabb nagyarányú Ugyancsak még az idén eí-negy elgondolás szerepel, forgalomnövekedés követke- készül a Kossuth Lajos su-

Kettő szerint az út a jelen- zik be. Itt lesz a város nyu- gárút teljes korszerűsítési 
vezetne gati és északnyugati ipari terve is. Az építkezést jö-

Körzetének felvonulási útja. vőre kezdik el. A forgalom 
Idén elkészül a Kiskundo- gyorsítása végett osztott út-
rozsma—Szeged közötti ú j pályát létesítenek, a viJla-
lakótelepülés részletes ren- mos síneke) középre helye-

iüljárót. Végül, a negyedik dezési terve. A község mel- zik ezenkívül korszerűsítik 
szerint, a budapesti ország- lett, valamint a község e s a a sugárút közművesítését 

Minisztérium megbízásából 
a budapesti Üt- és Vasút-
tervező Vállalat ez év feb-
ruárjára elkészítette az 5-ös 
útvonal ú j kialakításának 
tanulmánytervét Ebben 

legi Izabella-hídon 
továbbra is. Egy másik sze 
rint a rókusi személypálya-
udvar északkeleti részén 
építenének egy korszerű fe-


